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Consell de Barri de Sant Martí   

 

Assumpte  Resum d’acords del Consell de.Barri de Sant Martí 

Lloc Centre Cívic Sant Martí Núm.  

Data – Hora 29 de juny de 2016  de 18:50h a 20:30h 

Assistents 

 

Josep M. Montaner President 

 Vicepresidenta 

Marc Andreu Secretari 

Antonio Herrera Conseller 

Eva Campos Consellera 

Manuel Gallardo Conseller 

Oriol Puig  Conseller 

Xavier Bañon Conseller 

Ainhoa Ruiz Consellera 

Ma. Arenillas Picanyol Consellera 

Entitats  Salvador Mañosas AVV la Palmera 

Roger Torrell Coordinadora Vern 

Carles Martínez Sant Martí Eix Comercial 

José Gil Casal de Gent Gran Sant Martí 

Joan Martínez Representant parking pl. Porxos 
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Ordre del dia:  

 Reubicació equipaments al barri de Sant Martí: Biblioteca Gabriel García 

Márquez, Escola Bressol Pere Calafell i 2a. planta Centre Cívic Sant Martí 

 Torn obert de paraules 

 

 

Es dona la benvinguda als assistents i en primer lloc es tracta el tema de la Biblioteca 

Gabriel García Márquez, per part de l’arquitecte el Sr. Guillermo Sevillano. 

Edifici projectat de nova planta, on es busquen espais diàfans i generadors de cultura. 

El projecte ideava diferents equipaments: la Biblioteca i una escola bressol a la planta 

baixa. Malgrat això s’ha de reformular perquè l’Escola Bressol serà objecte d’un altre 

projecte: l’adquisició per part del Districte de Sant Martí de l’Escola Bressol Pere 

Calafell. El projecte estarà finalment redactat a finals de 2016. 

Responent a les preguntes dels assistents, el sr. Sevillano explica que el projecte no 

contempla una cafeteria i que compleix amb la normativa sobre mobilitat, davant de la 

pregunta del sr. José Gil, perquè l’edifici presenta moltes escales. Malgrat això, hi 

haurà dos ascensors que connectin les plantes. 

En Roger Torrell, de la Coordinadora Vern, explica que la zona es convertirà en un pull 

de cultura : amb la Biblioteca, el Centre Cívic, els Instituts i l’Auditori i que s’han de 

coordinar cicles i aprofitar l’auditori i crear-ne un espai de coordinació comú obert a la 

comunitat. 

Una veïna va manifestar el seu desacord amb que una escola bressol hi sigui en 

l’equipament de la biblioteca, tant a prop de la caserna de policia nacional. 

 

Es demana si és possible que els plànols de l’equipament siguin disponibles pels 

veïns. BIMSA informa que ho treballaran amb el districte i s’actualitzaran. 

 

El regidor, sr. Josep M. Montaner, explica que la Biblioteca Gabriel García Márquez 

serà una magnífica biblioteca coordinada pel consorci de Biblioteques i la Diputació de 

Barcelona. I el conseller tècnic del Districte, el sr. Marc Andreu explica que hi ha la 

voluntat del Districte de Sant Martí d’adquirir l’edifici Pere Calafell com a escola 

bressol. Durant el mes de juliol es procedirà a la tramitació de l’adjudicació  
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pressupostària i BIMSA traslladarà els usos de l’escola Bressol projectada a la 

Biblioteca Gabriel García Màrquez a l’edifici Pere Calafell, amb un millor assolellament 

i ubicació; i d’aquesta manera s’alliberarà l’espai del -0 a la Biblioteca Gabriel García 

Márquez i es podran reconvertir en espai d’interelació i laboratori, on ja s’han fet 

algunes passes al respecte. 

 

L’Amparo Leccha  explica que el calendari d’obres de la biblioteca s’haurà d’encaixar 

amb la de realització de l’escola bressol Pere Calafell. 

 

Maite Gámez de BIMSA explica que  el calendari previst no haurà d’interferir els 

trasllats ja que s’hauran de definir altres usos a l’edifici Pere Calafell, ja què té molts 

metres i que hi ha inversió econòmica en els dos projectes. 

 

Amb la marxa de la Biblioteca del Centre Cívic es generarà un nou espai, de la 

mateixa manera, que amb la marxa de l’escola Bressol del projecte Gabriel Garcia 

Márquez, un 2n espai lliure pel barri. Així com, amb l’espai lliure de l’edifici Pere 

Calafell. Generant una zona neuràlgica d’activitat cultural. 

 

L’Amparo Leccha explica que ens aquests moments a l’edifici Pere Calafell s’està fent 

una diagnosi visual i en una 2a part es realitzarà la diagnosi estructural. Durant el mes 

de juliol es faran les cales. 

 

Maite Gámez de BIMSA explica que s’ha de realitzar la proposta de viabilitat de l’edifici 

Pere Calafell preservant els diferents espais, ja que l’edifici té més del doble de la 

superfie estandard de les escoles bressol. L’estandard és 1000m2 i l’espai té uns 

2.600m2. 

Aquest espai juntament amb la resta d’espai lliures han de definir els seus usos. La 

finalització de les obres serà al 2019, a finals del mandat o inici del següent. 
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Sr. Joan Martínez, li sembla bé aquestes actuacions en projectes d’edificis culturals i 

educatius i exposa la problemàtica de les carències i filtracions del parking de la pl. 

dels Porxos i demana al consistori que es resolgui aquesta situació. Es va demanar 

una reunió el 29 de febrer i encara no han tingut resposta. Fa lliurament de la còpia de 

la sol·licitud. 

 

En Carles Martínez, de Sant Martí Eix Comercial, explica el cul de sac en que s’ha 

convertit l’eix del pont del treball digne i vol saber les accions del consistori al respecte. 

 

La Sra. Merche explica que no té l’acta de l’anterior CdB, vol saber la situació de la pl. 

de la Infància i de la problemàtica dels gossos a Sant Martí. El procés participatiu del 

PAM i la manca de comunicació del Consell de Barri. 

 

El regidor dona contesta: 

Explica que a la pl. dels Proxos hi ha defectes constructius a la plaça que afecten el 

parking ubicat al subsòl d’aquesta, i que aquests defectes requereixen d’un pressupost 

molt elevat que no es pot assumir en aquest mandat,  encara que si es pot assumir un 

estudi per reconèixer les deficiències i elaborar pressupost. 

 

Pel que fa al Pont del Treball Digne, les obres de l’AVE estan molt endarrerides a més 

dels problemes financers i frau dels darrers dies. 

 

Pel que fa a la pl. de la Infància s’ha creat una comissió que ha valorat mitjançant 

consens un acord per a la reurbanització de la plaça segons criteris de seguretat, amb 

un accés a través de Bac de Roda. 

 

La Consellera Eva Campos explica  que  pel tema gossos s’ha acordat amb els veïns, 

AVV Provençals de la Verneda i entitats animalistes de la zona la realització d’una 

zona d’esbarjo de gossos d’uns 2000m2, acompanyada d’una actuació d’agents cívics 

i l’aplicació de l’ordenança de civisme, amb l’establiment de multes per a aquells  
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propietàries que la incompleixin. A la vegada que es posarà en valor en patrimoni 

històric del parc. 

 

PAM-PAD ha estat aprovat encara que no està tancat del tot i es portarà a debat dels 

grups municipals per a preparar el retorn definitiu. 

 

En Carles Martínez, expressar que no s’ha contestat a la seva pregunta i vol saber si 

el Districte de Sant Martí pensa en fer alguna cosa amb el carrer de comunicació amb 

la Sagrera, el c/ del Pont del Treball Digne, que ha quedat mort. 

 

El regidor explica que les obres han estat aturades per manca de pressupost i 

corrupció del govern central i es convida a seure i parlar amb l’Associació de 

comerciants al nivell que calgui per valorar el grau de degradació de la zona. 

 

En Carles Martínez demana actuacions de caràcter immediat per pal·liar la situació de 

deteriorament de la zona i l’equip de govern es compromet a treballar en possibles 

sol·lucions per pal·liar les greus deficiències que pateix el comerç. S’acorda una reunió 

pel mes de juliol i informar-se sobres quines mesures s’estan portant a terme des de 

Sant Andreu. 

 

Pel que fa a la pl. dels Porxos s’acorda una reunió ja que l’anàlisi de la diagnosi 

determina la necessitat d’una actuació contundent d’aixecament de tota la plaça. El 

tema és sobre la taula i quan es tingui el PAD es podrà saber com anirà el procés. 

 

En José Gil expressa que els barris de sant Martí s’han envellit molt i hi ha necessitat 

d’una residència de la 3a edat, la qual estava prevista es fes a la Pau. Malgrat això en 

aquest mandat no s’ha projectat cap residència. El conseller tècnic explica que la 

Generalitat té aturat aquest tema i que l’Ajuntament moltes vegades acaba assolint 

inversions que no li pertoquen, però aquestes són obres molt importants 

d’infraestructures que no podrà assolir el Districte. I el que toca és fer pinya entre 

Ajuntament i entitats, l’Ajuntament pot cedir el solar però no pot suplir aquesta 

actuació.  
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El gerent explica que l’equip de govern té clara la importància de fer front comú en tots 

aquests temes, com s’ha demostrat amb l’adquisició de l’edifici Pere Calafell, amb la 

sensibilització de l’equip de govern en col·laboració amb ERC i l’aprovació del 

pressupost per la CUP. 

 

Merche exposa que el barri té mancances d’espais per a la gent jove. El local dels 

Diables es comparteix amb la cooperativa de consum ecològic i el jovent marxa del 

barri a buscar activitats i oci fora. 

 

El regidor explica que és el moment en què hi ha la possibilitat d’una sèrie d’espais al 

barri i que entre tots haurem de decidir els seus usos . 

 

 

La Secretària 

 

 

 

Carme Herrero 

Tècnica de barri de Sant Martí 

Districte de Sant Martí de Provençals 

 

 

 

 

 

 


